

Constitution

The American Honor Society of Global Excellence

Public institutional draft for review. Downloaded from HonorSage.

Institutional Framework

Purpose of the Constitution

The Constitution establishes the basic structure through which The American Honor Society of Global Excellence is governed. It defines institutional purpose, identifies authorized decision-making bodies, clarifies the responsibilities of officers and committees, and protects continuity as programs, membership, and international activities grow.

Its purpose is to prevent informal or personal control from replacing accountable governance. No individual, donor, chapter, committee, officer, or partner may exercise authority beyond the scope formally assigned to that role. Significant decisions should follow documented procedures and be preserved in institutional records.

Institutional Identity

The Society is an independent nonprofit institution devoted to recognizing excellence, encouraging scholarship, developing ethical leadership, supporting responsible innovation, and advancing service. It is not represented as a university, government agency, accrediting body, or degree-granting institution unless a lawful and explicit basis exists for a specific activity.

Official name: The American Honor Society of Global Excellence. This name remains unchanged in official documents, credentials, transactions, and multilingual versions of the website.

Governing Bodies

Board of Trustees Protects the mission, provides strategic oversight, approves major policies, and supervises institutional accountability.

Executive Leadership Implements approved strategy, manages operations, and reports to the governing authority.

Academic or Standards Council Develops and reviews recognition standards, academic programs, and evidence-based criteria.

Review Committees Evaluate applications and evidence under published standards and conflict-of-interest safeguards.

Ethics and Compliance Addresses conduct, conflicts, complaints, privacy concerns, and institutional integrity.

Authorized Chapters Operate locally only under written authorization, common standards, and institutional oversight.

Authority and Limits

Authority is delegated by role and must be exercised only for legitimate institutional purposes. Governing bodies may adopt policies, establish committees, approve programs, authorize credentials, and supervise finances within their assigned scope. Officers must not use institutional authority for personal gain, retaliation, favoritism, unauthorized commercial activity, or political campaigning in the Society's name.

Meetings, Records, and Accountability

Formal meetings should use appropriate notice, quorum, agenda, voting, minutes, and conflict-disclosure procedures. Important resolutions, policy approvals, appointments, financial authorizations, disciplinary decisions, and amendments should be documented and retained according to the Society's records practices.

Membership and Continuity

The Constitution authorizes the Society to establish membership categories, eligibility criteria, rights, responsibilities, suspension procedures, and revocation procedures through published policies. Membership does not create ownership of the institution or authority to bind it.

The Constitution may be amended through a documented process involving notice, review, approval by the authorized body, and an effective date. Amendments should preserve nonprofit purpose, legal compliance, mission integrity, and institutional accountability.

الدستور

الإطار المؤسسي

غاية الدستور

يضع الدستور الهيكل الأساسي الذي تُدار من خلاله The American Honor Society of Global Excellence. فهو يحدد الغرض المؤسسي، والجهات المخولة باتخاذ القرار، ومسؤوليات المسؤولين واللجان، ويحمي الاستمرارية مع نمو البرامج والعضوية والأنشطة الدولية.

ويهدف إلى منع سيطرة العلاقات الشخصية أو الإدارة غير الرسمية على الحوكمة المسؤولة. فلا يجوز لأي فرد أو متبرع أو فرع أو لجنة أو مسؤول أو شريك ممارسة صلاحية تتجاوز التفويض الرسمي. كما ينبغي اتخاذ القرارات المهمة وفق إجراءات موثقة وحفظها في السجلات المؤسسية.

الهوية المؤسسية

الجمعية مؤسسة غير ربحية مستقلة تُعنى بتكريم التميز وتشجيع العلم وتنمية القيادة الأخلاقية ودعم الابتكار المسؤول وتعزيز الخدمة. ولا تُقدّم بوصفها جامعة أو وكالة حكومية أو جهة اعتماد أو مؤسسة مانحة للدرجات، ما لم يوجد أساس قانوني وصريح لنشاط محدد.

الاسم الرسمي: The American Honor Society of Global Excellence. يبقى هذا الاسم من دون تغيير في الوثائق والاعتمادات والمعاملات الرسمية والنسخ متعددة اللغات من الموقع.

هيئات الحوكمة

مجلس الأمناء يحمي الرسالة ويتولى الرقابة الاستراتيجية ويعتمد السياسات الكبرى ويشرف على المساءلة.

القيادة التنفيذية تنفذ الاستراتيجية المعتمدة وتدير العمليات وترفع التقارير إلى الجهة الحاكمة.

المجلس الأكاديمي أو مجلس المعايير يطور معايير التكريم والبرامج الأكاديمية والمعايير القائمة على الدليل ويراجعها.

لجان المراجعة تقيّم الطلبات والأدلة وفق المعايير المنشورة وضمانات تضارب المصالح.

الأخلاق والامتنال تعالج السلوك والتعارضات والشكاوى والخصوصية والنزاهة المؤسسية.

الفروع المعتمدة تعمل محليًا فقط بتفويض مكتوب ومعايير مشتركة ورقابة مؤسسية.

الصلاحيات والحدود

تُفَوِّض الصلاحيات بحسب الدور، ولا تُمارس إلا لأغراض مؤسسية مشروعة. ويجوز للهيئات اعتماد السياسات وتشكيل اللجان وإقرار البرامج وتفويض الاعتمادات والإشراف على الأموال ضمن اختصاصها. ولا يجوز استخدام السلطة لتحقيق منفعة شخصية أو الانتقام أو المحاباة أو نشاط تجاري غير مصرح به أو حملات سياسية باسم الجمعية.

الاجتماعات والسجلات والمساءلة

ينبغي للاجتماعات الرسمية أن تستخدم إجراءات مناسبة للإشعار والنصاب وجدول الأعمال والتصويت والمحاضر والإفصاح عن التعارضات. كما ينبغي توثيق القرارات المهمة واعتماد السياسات والتعيينات والتفويضات المالية والقرارات التأديبية والتعديلات وحفظها.

العضوية والاستمرارية

يفوض الدستور الجمعية بوضع فئات العضوية ومعايير الأهلية والحقوق والمسؤوليات وإجراءات التعليق والإلغاء من خلال سياسات منشورة. ولا تمنح العضوية ملكية في المؤسسة أو صلاحية إلزامها.

يجوز تعديل الدستور عبر عملية موثقة تشمل الإشعار والمراجعة وموافقة الجهة المخولة وتاريخ النفاذ. وينبغي أن تحافظ التعديلات على الغرض غير الربحي والامتثال القانوني ونزاهة الرسالة والمساءلة.